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Beskæftigelsesudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Beskæftigelsesudvalget har den 15. oktober 2018 stillet følgende spørgsmål nr. 37 

(BEU alm. del) efter ønske fra Finn Sørensen (EL) til udlændinge- og integrations-

ministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 37: 

 

Vil ministeren redegøre for, hvor mange modtagere af integrationsydelse der er 

kommet i arbejde, som følge af den lave ydelse? 

 

Svar: 

 

Regeringen indførte en reduceret ydelse med det formål at tilskynde nytilkomne 

til beskæftigelse, og gøre det mindre attraktivt for udlændinge at søge mod Dan-

mark. 

 

Som jeg redegjorde for i besvarelsen den 18. juni 2018 af UUI alm. del – spm. 661, 

er der ikke publiceret egentlige effektstudier af integrationsydelsen. 

 

Danmarks Statistik offentliggjorde i juni 2017 analysen ”Markant flere ikke-

vestlige indvandrere på kontanthjælp finder arbejde”. Analysen var deskriptiv og 
måler således ikke en kausal effekt af integrationsydelsen, men analysen indikerer 

dog, at den lavere integrationsydelse i sig selv har bidraget til at øge beskæftigel-

sen. 

 

Ud over effekter på beskæftigelsen lægger jeg som udlændinge- og integrations-

minister vægt på, at integrationsydelsen kan være med til at gøre det mindre at-

traktivt at komme til Danmark og derigennem understøtte en stram udlændinge-

politik. 

 

 

Inger Støjberg  
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